
PROTOKÓ£ 
z obrad XXX  nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 09 grudnia 2008 roku 
 
W XXX sesji Rady Gminy udziaù wziêùo 12 radnych na ogóln¹ liczbê 15 radnych, ponadto w 
sesji uczestniczyli : Pan Stefan Zawierucha, Wójt Gminy , pani Krystyna Kwiatkowska 
Sekretarz Gminy , pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy , soùtys wsi Ciechanowice wraz z 
przedstawicielem Rady Soùeckiej oraz soùtysi  Sêdzisùawia i Marciszowa. 
Lista obecno�ci stanowi zaù¹cznik nr 1 do protokoùu. 
Rozpoczêcie obrad sesji godz.10.00 , zakoñczenie obrad godzina 11.30. 
Porz¹dek obrad : 
1/ Otwarcie obrad sesji. 
2/ Przyjêcie porz¹dku obrad. 
3/ Podjêcie uchwaù w sprawach : 
a/ zmiany w bud¿ecie gminy na 2008 rok. 
4/ Zamkniêcie obrad sesji.   
Ad.1. 
Otwarcie obrad sesji. 
Z powodu przebywania  w szpitalu  Pana Przewodnicz¹cego Rady Gminy Henryka Mazura 
obrady XXX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy prowadziù Zastêpca Przewodnicz¹cego Radny 
Adam Ry¿owski , który otwieraj¹c obrady sesji podziêkowaù radnym za przybycie. 
Przywitaù pozostaùych uczestników sesji oraz redaktora Tygodnika Regionalnego. 
Ad.2. 
Przyjêcie porz¹dku obrad. 
Po stwierdzeniu quorum przedstawiù zaproponowany porz¹dek obrad , który Rada przyjêùa 
jednogùo�nie nie wnosz¹c uwag. 
Ad.3. 
Podjêcie uchwaùy w sprawie zmian w bud¿ecie gminy Marciszów na 2008 rok. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy na wstêpie przedstawiù powód zwoùania nadzwyczajnej 
sesji Rady Gminy , której powodem jest  po¿ar, jaki miaù miejsce w dniu 6 grudnia 2008 roku 
wielorodzinnym budynku w Ciechanowicach, w, którym mieszkaùo 18 rodzin. 
Poinformowaù , ¿e w budynku zostaù  zaprószony ogieñ przez mieszkañców tego budynku. 
W zwi¹zku z tym  zaproponowaù dokonanie  pewnych dziaùañ odno�nie przesuniêcia w 
bud¿ecie gminy Marciszów,  na , co przewiduje, ¿e bêdzie potrzeba przeznaczenia  okoùo  200          
tysiêcy.   
Poinformowaù , ¿e sytuacja jest taka , i¿ Gmina musi wyremontowaã zniszczone mieszkania ,   
informuje te¿ w rozmowach  mieszkañców o tym , ¿e zostan¹ obci¹¿eni kosztami  
wykonanych prac w zale¿no�ci od udziaùu w nieruchomo�ci. Poinformowaù , ¿e mieszkania  
oprócz jednego nie byùy ubezpieczone ,a  caùkowitemu spaleniu ulegùo  jedno mieszkanie , 
pozostaùe natomiast s¹ zniszczone w wiêkszy lub mniejszy sposób. W zwi¹zku z powy¿sz¹ 
sytuacj¹ nale¿y jak najszybciej dokonaã  naprawy dachu, którego wykonanie planuje jeszcze 
do Úwi¹t Bo¿ego Narodzenia, a¿eby ludzie mogli powróciã do swoich mieszkañ w celu 
rozpoczêcia remontu i naprawy swoich mieszkañ. Przybli¿yù radnym szczegóùy trwaj¹cej w 
czasie po¿aru akcji , która momentami byùa wrêcz dramatyczna i bardzo niebezpieczna. 
Poinformowaù te¿ , ¿e spo�ród wszystkich mieszkañ cztery z nich nie zostaùy zniszczone. 
Dlatego zwraca siê do Rady o zapytania oraz przyjêcie zaproponowanych zmian w bud¿ecie 
w celu udzielenia pomocy poszkodowanym �rodków finansowych , które na szczê�cie s¹ w 
bud¿ecie.  
Radna Zofia Siudak Zwróciùa siê z zapytaniem czy przed maj¹cym siê rozpoczêciem 
remontu dokonano oglêdzin wszystkich pomieszczeñ. 
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Pan Wójt Gminy  
W odpowiedzi poinformowaù , ¿e zostaùy wykonane wszystkie ekspertyzy i pozwolenia , 
które otrzymaù m.in. od Prokuratury , biegùego oraz nadzoru budowlanego w zwi¹zku, z czym 
zachowane s¹ wszystkie aspekty prawne , co z kolei umo¿liwia  natychmiastowe rozpoczêcie 
niezbêdnych prac. 
Radny Janusz Banasiewicz 
Zwróciù siê z zapytaniem czy wùa�ciciele mieszkañ zostali poinformowani,  ¿e bêd¹ musieli 
nastêpnie ponie�ã  koszty remontu i czy byùo spotkanie z caù¹ Wspólnot¹ oraz czy byù 
ubezpieczony budynek. Ponadto pyta,  czy Gmina mo¿e prawnie inwestowaã w takiej sytuacji 
w ten budynek, bo radny ma w¹tpliwo�ci , co do takiej propozycji uwa¿a , ¿e  Gmina  ma 
zabezpieczyã byt pogorzelcom natomiast inwestowaã w ich dobro obawia siê , ¿e mo¿e to byã 
nieprawne dziaùanie. 
Pan Wójt Gminy  
Odpowiedziaù radnemu , ¿e poszkodowani mieszkañcy wiedz¹ o tym na podstawie aktu 
notarialnego, ponadto przekazuje takie informacje w rozmowach przeprowadzanych  z 
mieszkañcami , które przychodz¹ codziennie. Natomiast spotkania z caù¹ Wspólnot¹ jeszcze 
siê nie odbyùo ale planuje takie zrobiã w dniu dzisiejszym  lub jutrzejszym. 
Caùy budynek nie byù ubezpieczony, a w nim tylko jedno mieszkanie byùo ubezpieczone  
i poinformowaù, ¿e Gmina musi ponie�ã koszty remontu  zniszczonego  przez po¿ar budynku i 
mieszkañ.  
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Uwa¿a , ¿e skoro Gmina zarz¹dzaùa tym budynkiem , i skoro nie zostaù ubezpieczony to jest 
to wina Gminy  i taka jest sytuacja w stosunku do wszystkich budynków zarz¹dzanych przez 
Gminê stwierdzaj¹c , ¿e  nie ma , co szukaã winnych tylko nale¿y pogorzelcom pomóc. 
Pan Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e na ubezpieczenie  budynków  zarz¹dzanych przez Gminê nale¿aùoby  mieã  
milion zùotych i je¿eli Rada wyrazi chêã na zabezpieczenie w bud¿ecie gminy takiej  kwoty z 
przeznaczeniem na ubezpieczenie budynków mieszkalnych zarz¹dzanych przez Gminê , to 
tak bêdzie. Stwierdziù te¿, ¿e sytuacja jest taka , ¿e ludzie ¿yj¹ dniem dzisiejszym i chocia¿ 
mieli niektórzy wykupione mieszkanie to zwlekali z ich ubezpieczeniem mówi¹c teraz po 
po¿arze , ¿e wùa�nie mieli je ubezpieczaã. Gminy nie staã na takie wydatki , bo takich 
budynków jest jeszcze sporo na terenie Gminy, a rzeczywisto�ã jest taka , ¿e jak zostan¹ 
ubezpieczone budynki to nie bêdzie na remontów  dróg.  
Poinformowaù , ¿e osoba , która jest podejrzana o zaprószenia ognia zostaùa zatrzymana przez 
policjê , jednak ju¿ wypuszczona i nocowaùa na strychu w innym pobliskim budynku. 
Radny Adam Ry¿owski  
Rozwa¿aù sytuacje usytuowania ludzi w TBS jednak ze wzglêdu na du¿¹ liczbê ludzi oraz 
braku mo¿liwo�ci odzyskania ewentualnych pieniêdzy wùo¿onych w czynsz do  TBS  uwa¿a, 
¿e lepszym wyj�ciem z sytuacji jest powrót do zniszczonych � remontowaã ,a z czasem 
spùacanie  nale¿no�ci. 
Pan Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e nie ma mieszkañ w TBS , po za tym koszty zamieszkania w takim budynku 
byùyby ogromne, na, co Gminy nie staã.  
Poinformowaù  te¿ , ¿e zostan¹ przydzieleni pracownicy u¿yteczno � spoùecznych, którzy 
bêd¹ wykonywaã prace w niektórych mieszkaniach. 
Ponadto zwróciù uwagê na walkê z sytuacj¹, jaka miùa miejsce w tym budynku gdzie ci¹gle 
spotykali siê ludzie nadu¿ywaj¹cy alkoholu, przez , co byùy ci¹gùe  interwencje  policji.  
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Znajdowali jednak ró¿ne sposoby,  aby siê dostaã do budynku , nie wpuszczeni przez 
lokatorów zamieszkuj¹cych na parterze , zostawali wpuszczenie przez mieszkaj¹cych na  
górze , a¿  wreszcie staùo siê to,  co od dawna przewidywali lokatorzy tego budynku , i 
chocia¿ pozostali mieszkañcy spalonego budynku nie mieli nic wspólnego z przybywaj¹cymi 
do budynku nadu¿ywaj¹cy alkoholu  to musz¹  teraz  prze¿ywaã  trudno�ci. 
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Podjêcie uchwaùy  w sprawie : 
- zmian w bud¿ecie gminy na 2008 rok. 
Pani Skarbnik Gminy zapoznaùa ze szczegóùami projektu uchwaùy w , której zwiêksza siê 
dochody bud¿etowe o kwotê 51.000 zù w dziale 756 dochody od osób fizycznych w zwi¹zku z 
wy¿szym wykonaniem planu zaùo¿onego tj. wpùywy z  podatków i opùat. 
Ponadto wydatki zostaùy zwiêkszone w dziale 700 o kwotê 200.841,94 na remont dachu 
budynku mieszkalnego wielorodzinnego w Ciechanowicach nr 80 zniszczonego w wyniku 
po¿aru, który nast¹più w dniu 6 grudnia 2008 roku. Dokonano te¿ przeznaczenia rezerwy 
celowej z zakresu zarz¹dzania kryzysowego  w wysoko�ci 10.000 zù równie¿  na remont 
dachu zniszczonego w wyniku po¿aru. 
Wiceprzewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z tre�ci¹ uchwaùy , która w gùosowaniu zostaùa 
przyjêta jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 2 do protokoùu. 
Pan Wójt podziêkowaù Radnym za przyjêcie uchwaùy i stwierdziù, ¿e decyzja ta pozwoli na 
szybkie podjêcie prac remontowym w zniszczonym budynku w  Ciechanowicach.  
Radna Zofia Siudak  
Zwróciùa siê z zapytaniem czy istnieje wspóùdziaùanie z  Gminnym O�rodkiem Pomocy 
Spoùecznej w tej sprawie. 
Pan Wójt Gminy 
Poinformowaù , ¿e dzieci w  wieku szkolnym zostaùy ju¿ objête pomoc¹ z opieki , ponadto 
zostaùo uruchomione dodatkowe konto wpùat, na , które mo¿na wpùacaã z przeznaczeniem dla 
pogorzelców do  Banku Spóùdzielczego , proboszcz Marciszowa zadeklarowaù równie¿ 
pomoc w postaci ogùoszeñ o zbiórce tak , ¿e wszystko, co mo¿liwe zostaùo uruchomione ,  
Ma te¿  rozeznanie szczegóùowe n/t zniszczeñ poszczególnych  mieszkañ, z , których  cztery  
w tym trzy gminne nie zostaùy zniszczone. 
Pani Skarbnik Gminy  
Poinformowaùa, ¿e w dniu dzisiejszym Zarz¹dzeniem Wójta Gminy / poniewa¿ nie jest to 
kompetencja Rady Gminy / zostan¹ przeznaczone �rodki na zapomogi na zabezpieczenie  
najpilniejszych potrzeb pogorzelców  z  wolnych  �rodków z do¿ywiania poniewa¿ Gmina 
otrzymaùa na to  spore �rodki  oraz  z dodatków  mieszkaniowych , które spùywaj¹ 
sukcesywnie.   
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Zwróciù siê z pro�b¹ o to, ¿eby na ka¿dej sesji Rady Gminy byù obecny prezes stra¿y po¿arnej 
uzasadniaj¹c j¹ tym, ¿e w czasie pobytu na miejscu po¿aru zwrócili siê do rango stra¿acy 
ochotnicy informuj¹c, ¿e oprócz posiùku obiadowego nie otrzymali herbaty , buùki  innego 
po¿ywienia, a zdaniem radnego tak nie powinno byã. Radny poinformowaù , ¿e nie widziaù  
te¿ ¿adnego pracownika Urzêdu Gminy , który by siê t¹ spraw¹ zainteresowaù i stwierdziù, ¿e 
taka sytuacja  miaùa miejsce nie po raz  pierwszy  , bo tak samo byùo w innych przypadkach � 
przy powodzi.  
Pan Wójt Gminy  
W odpowiedzi radnemu  przypomniaù , ¿e Wójt Gminy jest szefem Zarz¹dzania Kryzysowego 
a posiùki dla 30 osób byùy  zabezpieczone w stoùówce szkolnej w ZSz w Marciszowie do  
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godzinny 22.00 i  maj¹c samochody stra¿acy mogli podje¿d¿aã na posiùki, kiedy tylko im czas 
i mo¿liwo�ã pozwalaùy i  zwracaù uwagê na to a¿eby nie byùo  
takiej sytuacji,  ¿e wszyscy pojad¹ na posiùek ,a zacznie siê ponownie paliã i co� takiego 
miaùo oczywi�cie miejsce zapoznaù ze szczegóùami. Dlatego zwróciù siê do radnego ¿eby nie 
przekazywaù nieprawdy, bo osobi�cie przywoziù wodê do picia i mówiù ochotnikom, ¿eby tak  
sobie organizowali prace wymieniaj¹c siê wzajemnie , ¿eby móc podjechaã na posiùki , tym 
bardziej, ¿e Wójt przebywaù na terenie pogorzeliska z maùymi przerwami ci¹gle, czyli do 
godzin wieczornych w niedzielê i dziwi siê , ¿e siê ochotnicy do Wójta w tej kwestii nie 
zwrócili. Jest to sprawa organizacyjna ,a  wiadomo o walce, jaka jest  miêdzy czùonkami OSP  
po za tym jest to Stowarzyszenie, które rz¹dzi siê swoimi prawami  i Gmina nie ma 
bezpo�rednio wpùywu  na to co siê tam dziej. Stwierdziù , ¿e ze strony Gminy zostaùo 
zabezpieczone wszystko ,a  funkcyjni w OSP  maj¹ za zadanie kierowaã swoimi ludêmi. 
Dodaù te¿, ¿e Gmina przygotowana byùa na zakwaterowania  40 osób ze zniszczonego domu. 
Radna Zofia Siudak 
Zwróciùa siê z zapytaniem, jaka pomoc jest bardziej potrzebna pieni¹dze , czy rzeczy  i z kim 
siê kontaktowaã w tej sprawie ? 
Pan Wójt Gminy  
Poinformowaù , ¿e bêdzie wiadomo jak zostan¹ wyniesione meble z mieszkañ i w jakim s¹ 
stanie, a kontaktowaã siê z Gminnym O�rodkiem Pomocy Spoùecznej w Marciszowie. 
Pan Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowic 
Poinformowaù o tym , ¿e braù udziaù w komisji inwentaryzacyjnej w dniu wczorajszym , która 
oceniaùa stan zniszczenia i rozmawiaù ze wszystkimi mieszkañcami ustalaj¹c, jakie rzeczy s¹ 
najbardziej potrzebne.  
Podziêkowaù Panu Wójtowi , wszystkim , którzy wykazali siê du¿ym zaanga¿owaniem w 
akcji zarówno ga�niczej jak te¿ po akcji ga�niczej. Dodaù, ¿e wszyscy ten fakt  potwierdzaj¹, 
¿e byùo du¿e zaanga¿owanie, poniewa¿ pomoc byù szybka i skuteczna równie¿ dziêki 
pracownikom Urzêdu Gminy, bo rzeczy zostaùy zabezpieczone w miarê mo¿liwo�ci.  
Podziêkowaù w imieniu mieszkañców za zabezpieczenie kwoty w bud¿ecie na 
odremontowanie spalonego  dachu tym bardziej, ¿e mieszkañcy poszkodowanego budynku w  
wiêkszo�ci nie nale¿¹  do ludzi zamo¿nych , a 70% mieszkañców to ludzie starsi jednak 
nale¿y wyci¹gn¹ã wnioski na przyszùo�ã ¿eby w miarê mo¿liwo�ci siê ubezpieczaã.  
Podziêkowaù mieszkañcom s¹siednich bloków , którzy równie¿ bardzo mocno pomagali w 
czasie akcji.  
Wspólnie z Rad¹ Soùeck¹ zwróciù siê do wszystkich o dostarczanie najpilniejszych  w tym 
momencie  rzeczy dla pogorzelców tj. miejsc do spania : wersalki , kanapy itp. wykùadziny 
podùogowe, meble, ubrania i odzie¿ w szczególno�ci dla starszych osób, koce, materiaùy 
budowlane. 
Poinformowaù, ponadto, ¿e mieszkañcy chc¹ przekazywaã pieni¹dze dla poszkodowanych 
jednak wi¹¿e siê to z opùat¹ za wysùany przekaz w kwocie 2,50 zù , i jak kto� daje 5 zù to, 
zdaniem pana soùtysa  mija siê to z celem, dlatego  proponuje ¿eby przygotowaã 
opieczêtowane puszki wystawiaj¹c je nastêpnie w sklepach na terenie Gminy, do, których 
mo¿na bêdzie dawaã  pieni¹dze. 
Zwróciù siê te¿ z pro�b¹ o przygotowanie  przekazów z wypisanymi numerami konta i 
wolnym miejscem na kwotê, jak¹ chciaùby chêtny  przeznaczyã na pogorzelców , a który 
zwykùemu starszemu mieszkañcowi mo¿e sprawiã kùopot. 
Poinformowaù , ¿e od najbli¿szego poniedziaùku zacznie siê zbiórka mebli dla pogorzelców  
w  �wietlicy w Ciechanowicach. 
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Ad.4. 
Zakoñczenie obrad. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji prowadz¹cy Zastêpca Przewodnicz¹cego 
Rady Gminy dokonaù jej zamkniêcia.                        
 
protokoùowaùa                                                       Zastêpca Przewodnicz¹cego Rady Gminy 
insp.d/s Rady Gminy                                                             Adam Ry¿owski  
G.Dudczyk 


